
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Reactie 
 
Consultatie Implementatiewet richtlijn energie-efficiëntie 
 

 

aan   Het Ministerie van Economische Zaken 

van   Essent N.V. – Regulatory Affairs 

 Dhr. J. Pellens 

telefoon   +31651433701 

datum   23 oktober 2013 

   

 

 

Algemeen 

• Essent steunt het uitgangspunt bij deze implementatie dat zoveel 

mogelijk bij de bestaande beleidslijnen voor energiebesparing in 

Nederland moet worden aangesloten. Met name geldt dat voor artikel 7. 

Om de ambities en energiebesparingsdoelen uit de Richtlijn te bereiken 

ziet Essent de beste kansen via de nu al gebruikte beleidsinstrumenten, 

die daarbij wel geïntensiveerd moeten worden. Dat werkt sneller en 

beter dan implementatie met geheel nieuw beleid. Het hanteren van het 

SER-akkoord als basis voor de implementatie van 

energiebesparingsbeleid ondersteunen wij daarbij van harte. 

 

• Op grond van het wetsvoorstel is duidelijk dat ‘materiële’  

implementatie grotendeels  op een later moment, via lagere 

regelgeving, zal plaatsvinden. Wij vragen u op voorhand om de 

voorgenomen wijzigingen (in o.a. Besluiten, Regelingen) daarbij op 

eenzelfde manier tijdig voor consultatie open te stellen. 

 

EED Artikel 7 

• Essent is van mening dat met de implementatie van artikel 7 (via de 

continuering– en intensivering – van het huidige beleid gebaseerd op 

een vrije markt voor energiebesparingsdiensten) de juiste aanpak wordt 

gekozen om het eindgebruik van energie te beperken. Een verplichting 

past niet in de Nederlandse beleidscontext, is niet in het SER-

energieakkoord opgenomen en heeft bovendien geen aantoonbaar 

groter effect dan een vrije marktbenadering met prikkels bij de 

eindverbruiker. 
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• Niet duidelijk is of Nederland met artikel 7 de 1,5% -

besparingsdoelstelling nu wil bereiken zonder of mét de toepassing van 

lid 2. van artikel 7 – en zo ja onder toepassing van welke van de vier (a, 

b, c, d) opties. Overigens lijkt ons de opmerking in paragraaf 3.1 van de 

MvT over het meerekenen van warmtekrachtkoppeling niet geheel juist, 

aangezien dit onder optie c) van Art.7 lid 2 wél zou kunnen.  

 

EED Artikel 14 

• Hoewel implementatie pas later, in het Activiteitenbesluit milieubeheer, 

is voorzien merken wij graag alvast het navolgende op. Essent is groot 

voorstander van WKK waar technisch en economisch mogelijk en steunt 

daarom ook het voorstel van adequate kostenbatenanalyses bij nieuwe 

installaties en ingrijpende renovaties. Het mag echter niet leiden tot 

onnodige administratieve verplichtingen. Wij bepleiten daarom soepele 

regelgeving inclusief uitzondering voor kostenbatenanalyses waar dat op 

voorhand niet zinvol is: bij kerncentrales, bij afgelegen CCS-locaties, bij 

piek-/backupcentrales (lid.6) alsook op basis van de bepalingen in lid 4 

(negatieve uitkomst van overheids-kostenbatenanalyse). Ook mag een 

situatie met een potentieel aanwezige maar onzekere warmtevraag niet 

leiden tot een WKK-verplichting. 

 

 Essent vindt dat WKK-GvO’s meer aandacht (en waarde) zouden  
moeten krijgen. Omdat WKK-GvO’s volgens de huidige Nederlandse 

wetgeving niet verhandelbaar zijn (zie memorie van toelichting 
KST85187 nr.3 bij de Wijziging van de Elektriciteitswet 1998 ter 

implementatie van richtlijn 2004/8/EG inzake de bevordering van 
warmtekrachtkoppeling) en derhalve geen marktwaarde hebben, 
worden nu geen GvO’s aangemaakt. Aanbevolen wordt om bij 

implementatie deze handelsbeperking op te heffen en tevens aandacht 
te geven aan het verlagen van certificeringskosten.  

 

EED Artikel 19 

 In de Memorie van Toelichting (pagina 9) wordt gesteld dat met het 

WWS (woningwaarderingsstelsel dat energiezuinigheid meeneemt in de 

woningwaardering en dus in de max. huur) het probleem van de split 

incentive is opgelost. Dat is echter maar deels het geval. Het WWS 

waardeert slechts gebouw-gebonden energiemaatregelen en niet 

gebieds-gebonden maatregelen. Dat komt juist omdat er sprake is van 

een split incentive en een huurverhoging nu geen automatische 

compensatie van een lagere energierekening heeft bij gebieds-

gebonden maatregelen. De keuze van het Ministerie om het streefcijfer 
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van artikel 3 te baseren op eindverbruik in plaats van primair verbruik 

geeft hieraan ook geen extra prikkel. Hiervoor dient, met name voor de 

woningbouw-/huursector, nog een oplossing gezocht te worden.  

 

Wij zijn graag beschikbaar voor nadere toelichting. 

 

 

 

 


